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безопасности движения 
по Павлодарскому участку:

АЛМАТЫ ТОРАБЫН 
АЙНАЛЫП ӨТУ ЖОЛЫН САЛУ 
БАРЫСЫНДА 

КИЛОМЕТР ТЕМІРЖОЛ 
ТӨСЕМІ ТӨСЕЛЕДІ. 

ЖЫЛ БАСЫНАН БЕРІ 
БИЛЕТСІЗ ЖОЛАУШЫЛАРҒА 
ҚАТЫСТЫ

ДЕРЕК ТІРКЕЛГЕН. 

АСТАНАДАН АЛМАТЫҒА 
БІРІНШІ РЕТ ТАЛЬГО 
ПОЙЫЗЫНДА САЛМАҒЫ 

ТОННАНЫ ҚҰРАЙТЫН 
КОММЕРЦИЯЛЫҚ ЖҮК 
ЖӨНЕЛТІЛДІ. 

САНДАР СӨЙЛЕЙДІ:
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ЖЕЛЕЗНОДОРОЖНЫЕ ПЕРЕ-
ЕЗДЫ – УЧАСТКИ ДОРОГ, ГДЕ 
ЖЕЛЕЗНОДОРОЖНОЕ ПОЛОТНО 
ПЕРЕСЕКАЕТСЯ С АВТОМОБИЛЬ-
НОЙ,  КРАЙНЕ ОПАСНЫЙ ОТРЕЗОК, 
ТРЕБУЮЩИЙ ПРЕДЕЛЬНОЙ ВНИ-
МАТЕЛЬНОСТИ И БДИТЕЛЬНОСТИ 
ВОДИТЕЛЯ, ВЕДЬ СТОЛКНОВЕНИЕ 
С ПОЕЗДОМ ОСТАВЛЯЕТ МАЛО 
ШАНСОВ НА ВЫЖИВАНИЕ ЛЮДЕЙ, 
НАХОДЯЩИХСЯ В АВТОМОБИЛЕ, 
СОЗДАЕТ РИСКИ К СЛУЧАЯМ 
СХОДА ПОЕЗДОВ. ОСНОВНАЯ ПРИ-
ЧИНА ДОРОЖНО-ТРАНСПОРТНЫХ 
ПРОИСШЕСТВИЙ И ЭКСТРЕННЫХ 
ТОРМОЖЕНИЙ ПОЕЗДОВ НА ПЕ-
РЕЕЗДАХ – НАРУШЕНИЕ ПРАВИЛ 
ПРОЕЗДА ВОДИТЕЛЯМИ АВТО-
ТРАНСПОРТНЫХ СРЕДСТВ 

К 2027 году пропускная способность 
Среднего коридора (ТМТМ) может                     
достичь 10 миллионов тонн в год. Об этом 
сообщается в отчете Азиатского банка 
развития (АБР). При этом отмечено, 
что участие частного сектора способно 
значительно повысить эффективность 
ТМТМ через Каспийское море.

По данным авторов банка, объем 
грузоперевозок по ТМТМ в 2024 году 
вырос на 62%, достигнув 4,5 миллиона 
тонн. В 2025 году ожидается дальнейший 
рост – до 5,2 миллиона тонн, из которых   
4,2 миллиона тонн будут перевозиться по 
маршрутам стран – участниц ТМТМ. Из 
этого объема 2,5 миллиона тонн составят 
сухие грузы (эквивалент 96 тысяч ДФЭ), 
а 1,7 миллиона тонн – нефть.

Транспортный мост между Европой 
и Азией соединяет Китай, Казахстан, 
Каспийское море, Азербайджан, Грузию, 
Турцию и Европу. В 2023 году Астана, 
Баку и Тбилиси подписали соглашение о 
создании совместной железнодорожной 
компании Middle Corridor Multimodal 
Ltd. с целью повышения эффективности 
транзитных перевозок.

   Асель ШАЙХЫНОВА

АБР  ОЦЕНИЛ 
ПОТЕНЦИАЛ 
ТМТМ

ПРОИЗВОДСТВО  ВАГОНОВ  СТАРТОВАЛО
Серийное производство пассажирских вагонов для АО «Пассажирские перевозки» 
начато на заводе «Stadler Қазақстан» в Астане. Руководство национального перевоз-
чика посетило предприятие и подробно ознакомилось с ходом работ.

Программа разработана специалиста-
ми филиала АО «НК «ҚТЖ» – «Дирек-
ция магистральной сети» совместно с 
департаментом пути и сооружений и 
HR-блоком компании.

Ее цель – формирование и разви-
тие личностно-деловых компетенций, 
лидерских качеств и стратегического 
мышления у руководителей линейных 
подразделений. 

Корпоративное обучение для 53 началь-
ников дистанций пути со всего Казахстана 
стартовало 7 апреля в ALT University в 
Алматы и завершится сегодня (11 апреля). 
Отличительной особенностью программы 
стало активное вовлечение студентов 
образовательного направления «Маги-
стральные сети и инфраструктура». 

Приветствуя участников на торже-
ственной церемонии открытия, дирек-
тор департамента пути и сооружений 
филиала АО «НК «ҚТЖ» – «Дирекция 
магистральной сети» Арман Бубиканов 
подчеркнул важность непрерывного про-
фессионального развития и повышения 
управленческих компетенций.

–  Корпоративная программа «Про-
фессионал пути» – это не только вклад в 
развитие действующих руководителей, но 
и вдохновляющий пример для будущих 
специалистов отрасли, – отметил он.

В течение пяти дней слушатели обу-
чались личной и командной эффектив-
ности, коммуникации и управлению 
конфликтами, способам развития эмо-
ционального интеллекта и т. д. Вместе с 
экспертами отрасли обсудили вопросы 
снегоборьбы и водоборьбы, инновации 
современной геодезии в железнодорожном 

строительстве, решали ситуационные 
задачи на тему текущего содержания 
пути и стрелочных переводов, а также 
примут участие в итоговой викторине 
по этой теме. Кроме того, в программе 
предусмотрены инфосессии по Коллек-
тивному договору, целеполаганию и 
оплате труда. По итогам пятидневного 
обучения начальники дистанций пути 
получат сертификаты.

Фото автора

Арзыбек КОЖОШЕВ, 
ЕЭК-тің энергетика және инфрақұрылым 

жөніндегі министрі

ЕУРАЗИЯЛЫҚ ЭКОНОМИКАЛЫҚ ОДАҚ  ПЕН ЛОГИСТИКАНЫҢ КӨЛІК ДӘЛІЗДЕРІН ӘЗІРЛЕУ ЖӘНЕ ЖАҢҒЫРТУ АРҚЫЛЫ 
БІРЫҢҒАЙ ИНФРАҚҰРЫЛЫМ ҚҰРУ – ТАСЫМАЛДАУҒА КЕТЕТІН УАҚЫТ ПЕН ШЫҒЫНДАРДЫ ҚЫСҚАРТЫП, НАРЫҚТАРҒА 
ҚОЛЖЕТІМДІЛІКТІ ЖАҚСАРТТЫ. БҮГІНДЕ ЕАЭО-НЫҢ НЕГІЗГІ ӘРІПТЕСТЕРІНІҢ БІРІ ТМД-МЕН ТІКЕЛЕЙ ӨЗАРА ІС-ҚИМЫЛ 
ЖАСАУ ҮШІН ИНФРАҚҰРЫЛЫМ ҚАЛЫПТАСТЫРЫЛДЫ.  

ОБУЧЕНИЕ

НЕПРЕРЫВНОЕ  РАЗВИТИЕ
Более 50 начальников дистанций пути 
из всех регионов Казахстана  пройдут 
обучение в рамках корпоративной 
программы развития «Профессионал 
пути».

Любовь РОВБА,
Астана

«ҚТЖ» ҰК» АҚ еншілес ұйымы – «Кеден-
транссервис» АҚ  және Xi' an Free Trade Port 
Construction and Operation Co. Ltd (ҚХР) 
бірлескен кәсіпорны шеңберінде салынып 
жатқан ГТС-2 терминалында логистика-
лық кешен құрылысының барысымен 
танысуға ерекше назар аударылды. Бұл 
кешен халықаралық көлік-логистикалық 
тізбектің маңызды бөлігіне айналмақ. 

Сонымен қатар Алматы облысындағы 
Қазыбек бек станциясында көліктік-ло-
гистикалық хаб құру жобасы қаралды. 
Жаңа кешен сауда-экономикалық бай-

ланыстарды дамытуға және екі елдің 
транзиттік әлеуетін кеңейтуге ықпал 
ете отырып, Қазақстан мен Қытайдың 
логистикалық жүйелерін интеграция-
лаудың негізгі буыны болмақ.

Халықаралық көлік дәліздерінің не-
гізгі учаскелерінің бірі ретінде Алматы 
облысының стратегиялық маңызы және 
транзиттік мүмкіндіктерді күшейту мен 
Қазақстанның әлемдік логистикалық 
нарықтағы позициясын нығайту үшін 
өңірдің инфрақұрылымын одан әрі 
дамытудың маңыздылығы атап өтілді. 
Оған негізгі алғышарт та жоқ емес: 
көрші қытай елімен екі бірдей теміржол 
өткелі арқылы шектесетін облыста Ал-

маты станциясын айналып өту жолы, 
Достық – Мойынты учаскесінде екінші 
жолдарды салу жобалары жүзеге асы-
рылуда. Әсіресе екінші жоба «Достық» 
станциясының өткізу қабілетін 5 есеге, 
яғни 12-ден 60 пойызға дейін арттыруға 
мүмкіндік береді. Жалпы, Қорғас торабы 
мен Достық станциясы экономикалық 
өсім мен инвестиция тартудың маңыз-
ды нүктесі болып табылады. Осы арада                      
Достық станциясында қуаттылығы жылы-
на 350 мың контейнер болатын «Dostyk 
Trans Terminal» көпфункционалды жүк 
тасымалдау терминалының 3-ші және 
4-ші кезеңінің құрылысы жүргізіліп 
жатқанын айтар едік. 

«Қазақстан темір жолы» ҰК» АҚ-ның 
еншілес компаниясы «KTZ Express» 
АҚ-да  ESG қағидаттары белсенді 
енгізілуде. Экология (E), әлеуметтік 
саясат (S) және корпоративтік басқару 
(G) саласындағы жауапкершілікке 
негізделген тәсіл жүзеге асырылуда. 

Компания тұрақты дамуға, ашықтыққа 
және операциялық қызметтің тиімділігін 
арттыруға жұмыс істеуде. Бір ғана 2024 
жылы айтарлықтай жұмыс жүргізілді. 
Мәселен, ластаушы заттардың шыға-
рындылары рұқсат етілетін деңгейден 14 
есеге дейін төмендетілді, 965 қызметкер 
оқытылып, қайырымдылық көмек көлемі 
1,44 млн теңгені құрады. 

Қазір компанияда экологиялық және 
әлеуметтік бастамаларды енгізуге ба-
сымдық беріліп, іскерлік этиканың тең 
мүмкіндіктері мен қағидаттары қолдауға 
ие. Бұл нәтижелер ҚТЖ-ның орнықты 
дамудың стратегиялық мақсаттарына 
бейілділігін растап, ESG-қағидаттары-
ның операциялық және корпоративтік 
қызметке дәйекті интеграциялануын 
айғақтайды.

Нұрбек БЕКЕН

ESG 
ҚАҒИДАТТАРЫ 
ЕНГІЗІЛУДЕ

СТРАТЕГИЯЛЫҚ  НЫСАНДАРДЫ  АРАЛАДЫ
«Қазақстан темір жолы» ҰК» АҚ басшылығы Алматыға жұмыс сапары ба-
рысында Қазақстанның көлік-логистикалық инфрақұрылымын дамытуға 
және Қытаймен екіжақты ынтымақтастықты тереңдетуге бағытталған 
негізгі стратегиялық нысандарды аралады.

Ислам ТАЛҒАТ,
Астана

За отопительный сезон 2024/2025 
железнодорожным транспортом по 
Казахстану доставлено 67 миллионов 
тонн угля.

К настоящему моменту запасы угля 
на ТЭЦ составляют около 3,7 миллиона 
тонн, что на 12% превышает показатели 
аналогичного периода прошлого года. 
Дополнительно на угольных тупиках 
накоплено около 400 тысяч тонн твер-
дого топлива.

Всего с мая 2024 года по март                          
2025-го по железной дороге переве-
зено 67 миллионов тонн угля, из них 
60 миллионов тонн было доставлено 
для ТЭЦ, еще семь миллионов тонн – в 
коммунально-бытовой сектор. 

Для оперативного контроля и коорди-
нации перевозок твердого топлива в АО 
«НК «Қазақстан темір жолы» работает 
круглосуточный штаб, который ведет 
ежесуточный мониторинг запаса угля 
на складах, контроль по обеспечению 
заявок грузоотправителей, выполнению 
оборота и сокращению простоев вагонов 
под грузовыми операциями. Подготовка 
к отопительному сезону в компании 
начинается заблаговременно. Благодаря 
эффективному планированию, равномер-
ному распределению объемов перевозок 
угля по месяцам и согласованности дей-
ствий всех участников перевозочного 
процесса удается избежать ажиотажа в 
холодное время года.

Роман ЛЮБИМОВ

УГОЛЬ 
В ПОЛНОМ 
ОБЪЕМЕ

Проект реализуется в рам-
ках программы модерни-
зации железнодорожного 
транспорта. По контракту, 
до 2030 года предусмотрен 
выпуск 557 вагонов, включая 
купейные, плацкартные, 
специализированные вагоны 
для людей с ограниченными 
возможностями и вагоны-ге-
нераторы. Первая партия – 51 
вагон – будет передана АО 
«Пассажирские перевозки» 
уже в этом году.

В ходе визита на завод 
«Stadler Қазақстан» предста-
вители компании осмотрели 
готовые кузова пассажирских 
и генераторных вагонов, а 
также посетили все произ-
водственные цеха.  

В течение последних двух 
лет предприятие прошло 
масштабную модернизацию, 
что позволило не только 
внедрить современные про-
изводственные техноло-
гии, но и обучить местных 
специалистов, обеспечив 
высокий уровень локализа-
ции. На данный момент на 
заводе, где трудятся более 
400 сотрудников, развер-

нут полный технологиче-
ский цикл, включающий 
сварку и покраску кузовов, 
сборку электрических ком-
понентов, производство и 
монтаж тележек, установку                             
внутренних элементов ваго-
на, статическое и динами-
ческое тестирование перед                    
выпуском и т. д.

Отметим, вагоны Stadler 
– это комфортабельные ку-

пейные вагоны с 40 спаль-
ными местами. Они раз-
работаны специально для 
условий эксплуатации в 

Казахстане, учитывая кли-
матические особенности и 
большие расстояния между 
городами. Вагоны будут 

оснащены современной 
системой кондициониро-
вания, видеонаблюдением, 
электрическим отоплением 
и автоматической систе-
мой пожаротушения. Для 
комфорта пассажиров в 
каждом купе оборудуют 
электрические розетки и 
встроят USB-разъемы для 
подзарядки мобильных те-
лефонов в пути следования. 
Важной особенностью новых 
составов станет наружный 

дизайн, выполненный в 
цветах государственного 
флага – голубой, желтый и 
белый, что подчеркнет на-
циональную идентичность 
и символику Казахстана.   

Согласно условиям кон-
тракта, завод «Stadler Қа-
зақстан» возьмет на себя 
техническое обслуживание 
поставленных вагонов на 
срок 20 лет, что обеспечит их 
бесперебойную эксплуата-
цию и продлит срок службы.

Махаббат НЕГЕМБАЕВА,
Астана
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ӨНДІРІС

ӨНДІРІС
Ұлан ОРАЗ,
Астана

Айдана ЕРТАЙ,
Павлодар

ҚҰРЫЛЫМ

Ислам ТАЛҒАТ,
Астана

Нұрлыбек ДОСЫБАЙ,
Шымкент

    

КЕЛЕҢСІЗ  ЖАЙТТАР 
ЖИІЛЕП  КЕТКЕН

    

АШЫҚ  ЕСІК  КҮНІ  ӨТТІ

2025 жылдың қаңтар-ақпан айларында станциялар 
мен мектептерде теміржол жолдарын қауіпсіз кесіп өту 
ережелері бойынша 257 жиналыс өткізілді. Оларға 14 
мыңнан астам адам қатысты.

Сонымен қатар ай сайын желілік ішкі істер департа-
менті қызметкерлерімен темір жолды рұқсатсыз кесіп 
өтетін жерлерде бірлескен рейдтер өткізіліп тұрады. 
Жыл басынан бері 78 рейд жүргізіліп, оның барысында 
6 әкімшілік айыппұл салынды.

Оқиғаларға жасалған талдау адамдардың пойыз 
астына түсіп  қалуы көп жағдайда жапа шегушілердің 
жеке абайсыздығымен байланысты екенін көрсетіп 
отыр. Негізгі себептер – темір жолды белгіленбеген 
жерлерден кесіп өту, абайсыздық және алкогольдік 
ішімдік ішу жағдайлары. 

Мамандар соңғы уақытта  жасөспірімдердің жүк 
және жолаушылар вагондарының баспалдақтарына 
мінуге әрекеттену жайттарының жиілеп кеткенін 
айтып отыр. Бұл – салдары ауыр жарақаттануға не-
месе қайғылы оқиғаларға әкелетін қауіпті әрекет. Сол 
себепті теміржолшылар болат жол бойында қауіпсіздік 
қағидаларын  қатаң сақтауға шақырады.  

Суретті түсірген Александр ЖАБЧУК

СЕРІКТЕСТІК

Оқу орталығының 
директоры Лашынкүл 
Күзербаева болашақ 
теміржолшылар үшін 
бұл  іс-шараның маңызы 
зор екеніне тоқталып, 
оларға орталықтың не-
гізгі атқаратын қызметі 
туралы айтып беріп, 
жұмыс жүйесімен та-
ныстырды. 

– Бұл жастар диплом 
алып, маман атанғаннан 
кейін әрі қарайғы еңбек 
жолында осы оқу орталығына бірнеше мәрте оралып, 
біліктіліктерін арттыратын болады. Сондықтан біз 
студенттерге барлық оқу кабинетіндегі материалдық 
базаны таныстырып, сабаққа қатысып, процесті сезініп 
көрулеріне мүмкіндік жасадық, – дейді Лашынкүл 
Рахымқызы. 

Орталықта 17 оқу кабинеті, бір компьютерлік сынып 
бар. Кабинеттердің барлығы тиісті материалдық база-
мен жабдықталған. Компьютерлер қажетті ақпарат-
тық жүйелерге қосылған. Тіпті 3Д жүйесінде жаттығу 
бағдарламасы да жүктелген. Осы жаттығу жүйесі 
арқылы машинистер сынақ тапсырып, тәжірибелерін 
шыңдай алады. 

Оқу орталығы мен колледж арасындағы ынтымақтастық 
пен бірлескен жұмыстың аясында ұйымдастырылған 
іс-шарадан студенттердің көріп, көкейге түйгені көп 
болды. Теміржол саласында талай жылдық тәжірибесі 
бар орталықтың білікті мұғалімдері жастарға жаңа жүйе, 
жаңа құрылымдар туралы егжей-тегжейлі түсіндірді. 
Орталықтың тәжірибелік полигонында шпалдардың, 
бағыттауыш  бұрмалардың, рельс бекітпелерінің орна-
ласуын көрсетіп, олардың түрлерін айтып таныстырды. 
Мамандардың кәсіби шеберлігін көтеру мақсаттарын 
атап, теміржол саласының қауіпті аймақ екенін де 
естеріне салып өтті. 

Ашық есік күні дөңгелек үстел басында түйінделді. 
Тараптар теміржолшыларды даярлайтын кәсіптік 
колледж бен орталықтың өзара байланысын арттыра 
түсуге уағдаласты. Бірлескен жұмыстарды атқаруда 
белсенділік танытқан колледж директорының оқу-өн-
діріс жөніндегі орынбасары Жеңіс Тайбековке Алғыс 
хат табысталды.   

Суретті түсірген автор

Тараз көліктегі оқу орталығын-
да Жұмысшы мамандықтар 
жылына орай  ашық есік күні 
өтті. Қаладағы көлік және 
коммуникация колледжінің 
студенттері орталықтың қыз- 
метімен танысып, болашақ 
кәсіптері жайлы жан-жақты 
мәлімет алды. 

 Кеңірек тоқталсақ, №16 бекет бойынша 
бұрынғы ескірген ҚПБ-ЭО, СП-ЭО, ҚП-50-
ЭО қоректену панельдері алынып, орнына 
АВБҚ, ҚҚ, БҚ жаңа типті электрондық 
панельдер қойылған. Яғни баяғы КСРО 
кезінен қалған, қазірде не қосалқы бөлшегі 
таптырмайтын қоректену панельдері отандық 
өндірістен шыққан заманауи панельдерге 
ауыстырылған. №16 бекеттен басталған 
бұл жұмыс биыл жа жалғасып,  жиырма 
шақты бекеттің қоректену панелі осындай 
жаңартуды күтіп тұр. 

Бұдан басқа былтыр дистанцияның 280, 
252, 16-шақырымдардағы теміржол өт-
келдеріндегі белгі беру құрылғыларының 
сапасын жақсарту жұмыстары жүргізілген. 
Осы өткелдердегі белгі беру көрсеткішін 

күшейту мақсатында линзалар жиынтығы 
жарықдиодты модульдерге ауыстырылған. 
Белгі беру-байланыс саласындағы қызмет 
көрсетуді жақсарту бағытындағы жұмыстар 
өзге нысандарда да жалғасын тапқан. Бұл 
туралы ақпарат берген дистанцияның бас 
инженері Асқар Утесиновтың айтуынша, 
жаңарту процесі биыл да жалғасуда.  

– Осы жылғы қаңтарда Маната бекеті 
және №9,10 бекеттердегі радиобайланыс 
жұмыстарының сапасын арттыру бағытында 
АСТ-2 жаңа сандық немесе цифрлау радио- 
антенналарын орнаттық. Тозығы жеткен 
немесе бүгінде қолданыстан қалған ескі 
үлгідегі құрал-жабдықтар осылайша бір-
те-бірте заманауи түрлеріне орын босатуда. 
Былтыр Құрық портындағы паромға дейінгі 
сұрыптау станциясында мердігер мекемемен 
бірлесе отырып МПЦ құрылғыларын рет-
теп немесе жөндеп іске қосу жұмыстарын 

Нұрбек БЕКЕН,
Астана

ЖАҢАРУ  ПРОЦЕСІ  ЖҮРІП  ЖАТЫР
Өткен жылы Маңғыстау магистраль-
дық желі бөлімшесіне қарасты белгі 
беру және байланыс дистанциясында 
біраз жаңарту-жаңғырту  жұмыстары 
жүргізілген. Ескіріп  тозығы жеткен 
құрылғылар жаңартылып,  заманауи 
үлгілерімен ауыстырылған.

Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

жүргізген болатынбыз. Ал жыл соңында 
Маңғыстау станциясындағы маневрлік дөңес 
пен механикаландырылған мұнарадағы 
АСДЦ микропроцессорлық диспетчерлік 
орталықтандыру жүйесі енгізіліп, тұрақты 
қолданысқа берілген. Мұндай жұмыстар  
биыл да жүріп жатыр, – дейді дистанцияның 
бас инженері.  

Суретті түсірген автор

Ардақ ҮСЕЙІНОВА,
Жамбыл

Бұл сұраққа «Магистраль» 
форумы алаңында өткен дөң-
гелек үстелде «ӘТЖК» ЖШС 
ұйымдастырушылық-бақылау 
қызметінің басшысы Рустам 
Сәбитов жауап берді. Ол маги-
стральдың кешенді қауіпсіздік 
жүйесіндегі ӘТЖК-нің бірегей 
рөліне тоқталып, жан-жақты 
түсіндірді.

Оның айтуынша, әскери 
теміржолшылардың кәдімгі 
күзет кәсіпорындарынан айыр-
машылығы – ӘТЖК қызметкерлері 
тек қорғауды қамтамасыз етпейді, 
соған қоса олар кәсіби теміржол-
шылар. Олар теміржолдың бар-
лық технологиялық процесін 
біледі және инфрақұрылымның 
ерекшеліктерін түсінеді. Бұл 
артықшылықтары оларға жүк-
терді ұрлау, жолдың жоғарғы 
құрылымына зақым келтіру және 
басқа да бұзушылықтар сияқты 
оқиғалардың алдын алуға үлкен 
мүмкіндік береді.

Бүгінгі таңда магистральдағы 
қауіпсіздікті 6 мыңнан астам 
қызметкері бар 87 атқыштар 

ӘЛЕУЕТІ  ЗОР  ӘСКЕРИ  КҮЗЕТ
Әскерилендірілген теміржол күзеті – ғасырдан  астам уақыт 
бойы теміржол бойында объектілер мен жүктердің қауіпсізді-
гін қамтамасыз етіп келе жатқан мамандандырылған қызмет. 
Құқық қорғау органдары мен жеке қауіпсіздік агенттіктері бар 
елде әскерилендірілген күзет неге қажет? 

ИГІЛІК

Райхан РАХМЕТОВА,
Астана

Нұрғозы Рысқұлов жетекшілік ететін 
Жылға тартымдық стансасында небәрі 6 
маман жұмыс істейді. 1987 жылы қолда-
нысқа берілген шағын тартымдық станса 
деңгейінде болса да қызметі ауқымды. Олар 
ауысымдық кезекшілік арқылы станциядағы 
электр энергиясының жай-күйін күндіз-түні 
кірпік қақпай қадағалап, жұмысын жүргізіп 
келеді. Бұл жерге Ташкенттегі ГРЭС-тен 220 
кВт энергия алынады да, солтүстігіндегі 
Монтайтас станциясы арқылы Шымкентке 
қарай тартылған желімен үздіксіз жөнел-
тіледі. Одан бөлек, 2020 жылы Жылғадан 
Монтайтасқа шығар жол жиегінде 40 гектар 
аумақта орналасқан күн панельдері стан-
циясы іске қосылғаны белгілі. Міне, сол күн 
көзінен қуат өндіру алқабы бүгінде Жылға 
тартымдық стансасын 35 кВт энергиямен 
қамтамасыз етіп келеді. Сонда біз әңгіме 
етіп отырған тартымдық стансасының 
электр энергиясын өңдеу қуаты 255 кВт-
ты құрайды деген сөз. Оның 220 кВт-ын 
транзиттік сипатта өңдесе, қалған 35 кВт-
пен елді мекен тұрғындары мен теміржол 

ЖЫЛҒАНЫҢ  ЖАУАПКЕРШІЛІК  ЖҮГІ  АУЫР
Шымкент электрмен жабдықтау дистанциясына қарасты Жылға 
тартымдық стансасы оңтүстіктегі тұтас теміржол жүйесінің 
жұмысына ықпалы зор. Оның қызметін Шымкент қаласы мен 
бірнеше аудандағы салалық кәсіпорындар  тұтынады.

АЙМАҚ

шаруашылығындағы қызметке және станци-
яға келіп-кетер электровоздар қозғалысын 
қамтамасыз етуге пайдаланылады.

Шымкент жүк тасымалы бөлімшесі  мен 
атқарушы органдардың бастамасымен 
осыдан 7 жыл бұрын Жетісай өңірін электр 
энергиясымен қамтамасыз ету мақсатында 
Жылға подстанциясының аумағы кеңейтіліп, 

әлеуеті арттырылған. Яғни сол кезде күрделі 
қайта жаңғырту жұмыстарының нәтиже-
сінде, 220 кВт-тық биік бағаналы қос желі 
Қызыләскерге қарай тартылған. Сол желінің 
екінші нүктесінен деңгейі Жылғамен шамалас 
шағын подстанция бой көтеріп, ел игілігіне 
пайдалануға берілген. Аталған нысанның 
ірілі-ұсақты жұмыстары өткен жылы толық 
тәмамдалып, осы кездері мінсіз қызмет 
көрсетіп келеді. Алайда, Қызыләскердегі 
подстанцияны қалыпты жағдайда қолдануда 
Жылға тартымдық стансасы басымдыққа 
ие. Демек, бұл дегеніміз дәреже-деңгейі 
тартымдық станса болғанмен, алты-ақ адам-
нан құралған теміржолшылар ұжымының 
қызметі мен арқалайтын жауапкершілік 
жүгі өте ауқымды деген сөз.   

– Өзбекстан мен Қазақстан теміржолы-
ның шекаралық белдеуінде жатқан  Жылға 
станциясында орналасқан біздің тартымдық 
стансаның жұмысы шынында да өте ауқым-
ды. Дегенмен, осындағы алты адамның бәрі 
өз жұмысын бес саусақтай білетін кәсіби 
мамандар. Сондықтан барлық жұмысты 
талапқа сай атқарып,  өзімізге жүктелген 
сенім үдесінен шығып отырмыз, – дейді  
Жылға тартымдық стансасының басшысы  
Нұрғозы Рысқұлов.

Суретті түсірген автор

Атқыштар командаларының 
бірқатар процестерін оңтайлан-
дыру қазірдің өзінде қосымша 
операцияларды 38% қысқартуға 
мүмкіндік берді, мысалы вагон-
дарды тексеру сияқты негізгі 
операцияларды ғана қалдырды. 
Бұл Қарағанды – Астана, Павло-
дар – Астана, Көкшетау – Астана 
және Тобыл – Астана сияқты 
жүк ағыны тығыз учаскелерде 
жұмыс тиімділігін айтарлықтай 
арттырды. Сондай-ақ транзиттік 
жүктер көлемінің өсуіне бай-
ланысты ӘТЖК өкілеттіктерін 
кеңейту ұсынылады, өйткені 
күзет қызметі елдің имиджіне 
және экономикалық құрамдас 
бөлігіне әсер етеді. ӘТЖК басқа 
құрылымдармен, жеке күзет 
кәсіпорындарымен бәсекелестік 
орта құра отырып жұмыс істейді. 
Сонымен қатар тиімділікті арт-
тыру үшін құқық қорғау орган-
дарымен және басқа да күштік 
құрылымдармен бірге белсенді 
өзара іс-қимыл жүргізілуде. Жүк 
жөнелтушілермен жылжымалы 
құрамды қорғау құралдарын ор-
нату бойынша жұмыс жүргізілуде, 
бұл да тасымалдау қауіпсіздігін 
арттыруға ықпал етеді. 

ҚАУІПСІЗДІК

Қазақстан темір жолының қыз-
меткерлері тұрақты түрде халық 
арасында ақпараттық-түсіндіру 
шараларын өткізіп келеді. 
«Темір жол – қауіпті аймақ!» 
тақырыбындағы дәрістер, түсін-
діру және бейне көрсетілімдер 
оқу орындары мен мектептерде 
жиі ұйымдастырылады.  

бөлімшесі мен 28 мобильді топ 
қамтамасыз етеді. 2024 жылы 
ӘТЖК 36 миллион теңге сомасына 
102 ұрлық әрекетінің алдын алды. 

– Былтыр болған оқиғалардың 
саны 2023 жылға қарағанда 
азайды, алайда бұл нақты көр-
сеткіш емес, өйткені ұрлықтың 
уақыты мен орнын болжау мүм-

кін емес. Қызметкерлер күн 
сайын 45 мыңға жуық вагонды, 
соның ішінде құнды және қауіпті 
жүктерді, сондай-ақ транзиттік 
маршруттар бойынша жарты 
миллионнан астам контейнерді 
күзет қызметімен қамтыды. Тран-
зиттік маршруттарда қауіпсіздікті 
қамтамасыз ету шеңберінде «тар 

жерлерді» анықтау бойынша 
іс-шаралар жүргізіледі. Мәселен, 
«ҚТЖ» ҰК» АҚ трансформаци-
ясы және ведомстволық күзет 
жүйесін жаңғырту шеңберінде 
оларды жою үшін күзет қызметі 
бағытында тиісті заңнамаға 
бірқатар өзгерістер енгізу ұсы-
нылды, – дейді Рустам Сәбитов. 

Айтуынша, бүгінде әскерилен-
дірілген күзет негізінен әскери 
жабдықтармен және байланыс 
құралдарымен жабдықталған. 
Технологиялық жаңғыру жағдай-
ында ӘТЖК қызметкерлерді 
жабдықтауды, соның ішінде 
заманауи киім-кешек пен құрал-
дарды жақсартуға тырысады. 
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На предприятии уже издали соответствующий приказ, 
разработали план мероприятий, вывесили аншлаги. 

– В первом квартале 2025 года, согласно информации 
из телефонограммы руководства департамента вагонного 
хозяйства ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки», произошло 
27 случаев задержек и остановок поездов по показаниям 
приборов КТСМ (комплекса технических средств модер-
низированного), – рассказал инструктор по автотормозам 
и буксовому узлу ВЧД-24 Нурлан Наурзбаев. – То есть в 
вагонных хозяйствах железной дороги участились случаи, 
когда подвагонное оборудование свисает и сбивает нижнюю 
планку габарита. Для их исключения и проходит месячник.

В этот период, по информации Нурлана Наурзбаева, они 
ознакомили работников с телефонограммой из «центра» 
вагонного хозяйства, разъяснили суть мероприятия. Особое 
внимание вагонники уделяют техническому состоянию 
узлов и деталей подвагонного оборудования грузовых 
вагонов. В Оскеменском эксплуатационном вагонном 
депо каждую неделю проходят совместные с причастными 
лицами комплексные проверки, согласно приложению 1 
Приказа 816 ЦЗ от 6 ноября 2019 года. 

Фото автора

НИКАКОГО  ВОЛОЧЕНИЯ!

До 30 апреля в Оскеменском эксплуатационном 
вагонном депо (ВЧД-24) продлится месячник 
«Внимание: волочение» по профилактике 
выявления, устранения неисправностей под-
вагонного оборудования. 

Ольга УШАКОВА,
Усть-Каменогорск

В рамках проекта был разра-
ботан и утвержден Регламент 
распределения грузовых вагонов, 
а также сформирована новая 
модель ремонта подвижного 
состава, которая вступит в силу  
в 2025 году.

Платформа «Единая платформа 
управления производственной 
деятельностью» позволяет эффек-

тивно планировать грузоперевозки 
с применением технологий искус-
ственного интеллекта, улучшать 
взаимодействие с клиентами и 
проводить аналитику в режиме 
реального времени.

Кроме того, в текущем году ком-
пания планирует увеличить долю 
экспорта на 15%, достичь 100% 
выполнения всех запланированных 
показателей, повысить удовлет-
воренность клиентов до 87%. К 
слову, в минувшем году данный 

показатель составил 89,17%. Это 
на 4% больше, чем в 2023 году. 
Повышение удовлетворенности 
стало возможным благодаря увели-
чению числа вагонов, обновлению 
подвижного состава и улучшению                                
автоматизации обслуживания.

К еще одному из значительных 
успехов можно отнести снижение 
числа отцепок в ТОР на 8% по 
сравнению с предыдущим годом 
– с 52 857 в 2023 году до 48 721 в 
2024 году. Это стало возможным 

АВТОМАТИЗАЦИЯ  ГРУЗОПЕРЕВОЗОК
В АО «Қазтемiртранс» завершен первый этап 
проекта «Единая платформа управления 
производственной деятельностью», направ-
ленного на автоматизацию и оптимизацию 
бизнес-процессов.

В обсуждении приняли участие руковод-
ство отделения, руководители структурных 
подразделений, представители транспортной 
полиции и работники акиматов.

Так, директор Алматинского отделения 
магистральной сети Аскар Жексенбиев 
подчеркнул актуальность мероприятия, от-
метив необходимость комплексного подхода 
к вопросам безопасности на транспорте. 
Он акцентировал внимание на важности 
взаимодействия между железнодорожными 
службами, правоохранительными органами 
и местными властями для плодотворного 
решения проблем. Только в прошлом году 
локомотивными бригадами было применено 
142 экстренных торможения. За три месяца 
текущего года допущено 19 случаев. С наездом 
на людей – один, на скот – 15 случаев.

 Было отмечено, что основными причинами 
наездов на людей являются личная неосто-
рожность самих пострадавших, нахождение 

на железнодорожных путях в состоянии 
алкогольного опьянения, а также случаи                                
суицидального характера. В связи с этим особое 
внимание уделено усилению профилактиче-
ской работы среди населения, в том числе 
проведению разъяснительных бесед, установке 
дополнительных предупреждающих знаков и 
ограждений в местах повышенной опасности.

 С начала года было зафиксировано два слу-
чая дорожно-транспортных происшествий на 
железнодорожных переездах. Во всех случаях 
причины допущенных ДТП установлены – это 
нарушения правил дорожного движения во-
дителями транспортных средств. 

 С начала текущего года проведено пять 
собраний с участием 319 человек и совмест-
но с работниками ЛОП – 14 рейдов. Кроме 
того, ведется активная работа с населением 
по разъяснению правил выпаса скота вблизи 
железнодорожных путей. Жителям сельских 
населенных пунктов напоминают о необхо-
димости соблюдения установленных норм и 
ограничений, чтобы предотвратить случаи 
выхода животных на железнодорожные пути, 

ВАЖНОСТЬ  ВЗАИМОДЕЙСТВИЯ
В Алматинском отделении магистральной 
сети состоялся круглый стол по вопро-
сам профилактики наездов подвижного 
состава на людей и скот, дорожно-транс-
портных происшествий на железнодорож-
ных переездах, а также случаев хищения                               
инфраструктурных устройств.

Елена КОЛДАСБАЕВА,
Алматы

что может привести к аварийным ситуациям.
С начала текущего года гражданам вручено 

713 выписок. Направлены 40 писем в мест-
ные акиматы, опубликовано 14 материалов 
в местных СМИ. В ходе встречи озвучены 
участки, где допускаются систематические 
наезды по Саркандскому, Алакольскому, 
Коксускому, Каратальскому, Карасайскому, 
Енбекшиказахскому районам. В процессе 
встречи был внесен вопрос о необходимости 
предложений в уполномоченные органы о 
внесении изменений в существующее законо-
дательство РК в части ужесточения штрафов 
за нахождение безнадзорного скота вблизи 
железнодорожного пути. 

На совещании говорилось, что в связи с ча-
стыми экстренными торможениями с наездами 
на людей на перегоне Алматы-1 –  Алматы-2 
требуется строительство пешеходных мостов, 
подземных переходов или установка устройств 
светофорного регулирования. Также было 
отмечено о необходимости обновления ското-
изгороди на участке Медеу – Тауарасы. В ходе 
встречи предлагалось обсудить возможные пути 
решения о восстановлении охраняемого желез-
нодорожного переезда на станции Айнабулак. 
В период весенних, летних школьных каникул 
необходимо увеличить профилактическую 
работу с разъяснениями среди учащихся. Было 
озвучено, что установка камер типа «Сергек» 
не дает положительных результатов, а целе-
сообразнее провести эффективную работу 
совместно с РЦУП-2 в части стоянки локомо-
тивной бригады у входного сигнала.

По итогам встречи были даны указания всем 
дистанциям пути усилить работу с населением, 
разъясняя правила безопасного пересече-
ния железнодорожных путей. Организовать 
совместные рейды с линейными отделами 
полиции для профилактики нарушений на 
железнодорожных переездах. А также про-
вести информационные собрания в учебных 
заведениях, направленные на повышение 
осведомленности детей и молодежи о правилах 
безопасности на железной дороге. 

– Мы готовы оказать всестороннюю под-
держку в реализации этих мер. Важно, чтобы 
все ответственные службы и общественность 
работали в единой связке, обеспечивая безопас-
ность движения, – отметил Аскар Жексенбиев.

Фото автора

Айлин БАУРЖАН,
Астана

благодаря качественному ремонту 
и техническому обслуживанию.

Количество ремонтов вагонов в 
минувшем году также увеличилось 
на 5% по сравнению с 2023 годом. 
Кроме того, было выполнено                                                                            
14 353 ремонта, что на 756 больше, 
чем в 2023 году.

Также в планах на текущий год 
увеличение рейтинга социальной 
стабильности компании до 80%, 
полное задействование трех тысяч 
новых полувагонов компании и 
увеличение доли задействованных 
вагонов на экспортных контрактах 
до 15% (4 000 вагонов).

Сегодня компания продолжает 
активно работать над улучшением 
качества обслуживания, техниче-
ским перевооружением и расши-
рением возможностей перевозок, 
что способствует укреплению 
позиций на рынке и повышению 
доверия со стороны клиентов.

В СОШ № 12 приго-
родного поселка Дер-
кул проведена беседа 
со старшеклассниками 
на тему «Железная 
дорога – зона повы-
шенной опасности». 

Старший инспектор 
группы по профилак-
тике правонарушений 
линейного отдела полиции на станции Уральск майор 
полиции Владимир Федунов и инженер по охране труда 
станции Уральск Гульдана Жамалова побеседовали со 
старшеклассниками о правилах безопасности на железной 
дороге. Охват составил более 60 человек.

После просмотра видеороликов на тему «Железная 
дорога – зона повышенной опасности», подготовленных 
ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки», спикеры напомнили 
школьникам, почему нельзя пролезать под вагонами, пе-
ребегать путь перед движущимся составом, стоять близко 
к краю платформы, ходить по железнодорожным путям и 
играть рядом с ними, прыгать с пассажирской платформы на 
железнодорожный путь, цепляться за поручни проходящих 
поездов с целью «прокатиться с ветерком» и подниматься 
на крышу железнодорожного состава. 

Подростков впечатлили примеры из жизни, а также и 
правовая сторона вопроса, в том числе суммы штрафов, 
которые придется платить родителям юных нарушителей 
даже в случае благополучного итога шалости. 

Фото автора

ЗА  ШАЛОСТИ 
ПРИДЕТСЯ  ОТВЕЧАТЬ

После весенних каникул совмест-
ная с линейным отделом полиции 
по станции Уральск профилакти-
ческая работа со школьниками 
продолжается. 

Марьяна ПЕРВУШИНА,
Уральск

Участие в нем приняли представители Костанайского 
отделения грузовых перевозок, в лице главного инженера 
Азамата Ибраева, Костанайского отделения магистральной 
сети – главный инженер Абзал Спанов и начальник негосу-
дарственной противопожарной железнодорожной службы 
Султан Смамбаев. Помимо железнодорожников за круглым 
столом присутствовали представители ДЧС Костанайской 
области, а также всех причастных и заинтересованных 
государственных учреждений и организаций.

В ходе совещания были рассмотрены вопросы предупреж-
дения природных пожаров в лесных и степных массивах на 
территории области и оперативного реагирования на них. 
Участники совещания обсудили состояние противопожарной 
техники и оборудования, готовность персонала и уровень 
материально-технического обеспечения. И то, и другое 
находится на надлежащем уровне, но требует постоянного 
технического обновления. В ходе нескольких часов живого 
обсуждения были приняты общие решения по организации 
профилактической работы и взаимодействию при ликви-
дации возможных пожаров. 

– Помимо этого, мероприятия по усилению пожарной 
безопасности будут продолжены на системной основе, – 
говорит Султан Смамбаев.  

НАКАНУНЕ 
«ГОРЯЧЕГО»  СЕЗОНА

В Костанае состоялся круглый стол с                  
участием пожарных железнодорожников, 
посвященный подготовке к начинающе-
муся пожароопасному периоду.

Аслан КУДАБАЕВ,
Костанай

Регистрация участников торгов на веб-
портале реестра со дня публикации извещения 
на веб-портале реестра и заканчивается за 
два часа до начала торгов.

Для регистрации в качестве участника 
торгов необходимо на веб-портале реестра 
зарегистрировать заявку на участие в торгах 
по форме, согласно приложению к Регламенту, 
подписанную ЭЦП участника.

Торги в форме аукциона методом на 
понижение цены.

Гарантийные взносы вносятся на счет АО 
«Информационно-учетный центр»: БИН: 

050540004455, БИК: KZKOKZKX, ИИК:                                       
KZ 529261501102032004, АО «Народный Банк». 
Назначение платежа: гарантийный взнос для участия 
в электронном аукционе (в размер гарантийного 
взноса оплата банковских услуг не входит).

Банковская гарантия в качестве 
гарантийного взноса не принимается.

С целью своевременного поступления 
гарантийных взносов на счет АО 
«Информационно-учетный центр» 
рекомендуется оплатить гарантийный 
взнос не позднее трех дней до окончания 
приема заявок.

Протокол о результатах торгов формируется 
веб-порталом реестра, подписывается с 
использованием ЭЦП продавцом и победителем 
торгов в день проведения торгов.

В случае неподписания участником, 
победившим в торгах, протокола о результатах 
торгов гарантийный взнос не возвращается.

Победителем считается участник, первым 
подтвердивший свое желание приобрести 
объект продажи по объявленной цене и 
подписавший протокол об итогах торгов.

Протокол о результатах торгов является 
документом, фиксирующим результаты 
аукциона и обязательства победителя и 
продавца подписать договор купли-продажи 
имущества по цене продажи. 

Договор купли-продажи с победителем 
подписывается в срок не более десяти 
календарных дней со дня подведения итогов 
торгов веб-порталом реестра.

Победитель обязан произвести за свой счет 
все расходы, связанные с куплей-продажей 
имущества, включая, но не ограничива-
ясь, расходы по регистрации имущества и 
уплату соответствующих налогов и других 
платежей в соответствии с законодательством 
Республики Казахстан.

Победитель, подписывая протокол об 
итогах торгов, подтверждает, что на момент 
покупки объекта он полностью ознакомлен и 
согласен с техническим состоянием объекта 
и его недостатками.

Победитель согласен с тем, что недостатки 
объекта возмещению не подлежат и продавец 
не несет никакой ответственности за любые 
недостатки объекта.

Победитель обязуется не предъявлять 
требования к продавцу по вопросу качества, 
комплектности объекта.

С положениями о порядке проведения 
электронного аукциона, порядке оформления 
участия в торгах, об условиях определения 
победителя можно ознакомиться в Правилах 
и Регламенте, которые находятся в публичном 
доступе на сайтах АО «KTZ Express»                              
www.ktze.kz и АО «Информационно-учетный 
центр» www.gosreestr.kz.

Дополнительную информацию можно 
получить по телефонам: 87710838734 
(АО «KTZ Express»), г. Астана, Дінмұхамед 
Қонаев, 10, и 8-7172-55 29 81 (АО «ИУЦ»), 
г. Астана, ул. А. Жубанова, д. 16, 4-й этаж.

ИЗВЕЩЕНИЕ  О  ТОРГАХ
Акционерное общество «KTZ Express» (далее – АО «KTZ Express») объявляет о проведении 

электронных торгов по продаже имущества АО «KTZ Express», которые начнутся 18 апреля  
2025 года в 11:00  на веб-портале Реестра государственного имущества www.gosreestr.kz.

Реализация имущества осуществляется в соответствии с Правилами реализации 
имущества АО «KTZ Express», утвержденными решением Совета директоров АО «KTZ 
Express» (протокол от 10 января 2018 года № 1) (далее – Правила), и Регламентом проведения 
электронных торгов по продаже имущества на веб-портале реестра государственного 
имущества, утвержденным решением Совета директоров АО «Информационно-учетный 
центр» (протокол от 23 мая 2014 года № 66) (далее – Регламент).

На аукцион на понижение цены выставляется следующее имущество:

№ Наименование Кол-
во

Начальная 
стоимость

Стартовая 
стоимость

Минимальная 
стоимость

Гарантийный 
взнос

1

парковочное место 
№29, площадью 17,3 
кв.м., кадастровый но-
мер 21:318:079:833:7: 
п/м2, г. Астана, улица 
Шарль де Голля, дом 7.

1 3 917 129,44 11 751 388,32 3 917 129,44 587 569,42

2
3-комнатная квартира 
в г. Астане, ул. Шарль де 
Голя, 7-2, 159,3 кв.м.

1 113 233 366,40 339 700 099,20 113 233 366,40 16 985 004,96

3 Lexus LX 570, 2014 г. 1 33 993 769,60 101 981 308,80 33 993 769,60 5 099 065,44
4 Skoda Super B6, 2010 г. 1 4 544 636,32 13 633 908,96 4 544 636,32 681 695,45
5 Lexus LX 570, 2019 г. 1 56 583 192,96 169 749 578,88 56 583 192,96 8 487 478,94

6
Колонка воздухоразда-
точная автоматическая 
модель С 413 М УХЛ4

2 286 488,16 859 464,48 286 488,16 42 973,22

7 Вибропогружатель 
подвесной 2 2 941 120,00 8 823 360,00 2 941 120,00 441 168,00

8
Комплект фундамент-
ных рам для универсаль-
ных тормозных стендов 

1 224 889,28 674 667,84 224 889,28 33 733,39

9 Стационарный ролико-
вый универсальный стенд 1 3 050 880,00 9 152 640,00 3 050 880,00 457 632,00

10 Стойка приборная, 
модель СП 1 2 314 244,00 942 732,00 314 244,00 47 136,60

ПРОЕКТ

Безопасность

ПРОФИЛАКТИКА

СОВЕЩАНИЕ
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Қазақстан Республикасы Баспасөз және 
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КАЛЕЙДОСКОП

СПОРТ

Ұлан ОРАЗ,
Астана

Мұхтар Кеулімжаевтың еңбек жолы Ақтөбе 
теміржол көлігі техникумының тепловоз 
шаруашылығы факультетін техник-механик 
мамандығы бойынша бітірген 1981 жылы 
Сексеуіл локомотив депосында басталады. 
Жас маман бірден бригадир болып тағайын-
далады. Екі жыл Отан алдындағы борышын 
атқарып келіп,  1985 жылы қайтадан еңбек 
жолын жалғастырған ол өз саласы бойынша 
білімін жетілдіріп, үлкен тәжірибе жинақтай-
ды. Өндірістен қол үзбей Қазақ көлік және 
коммуникация академиясының локомотив 
шаруашылығы факультетіне түсіп, инже-
нер-механик мамандығы бойынша жоғары 
білім алады.    

Уақыт өте келе қызмет бабымен сатылай 
өскен Мұхтар Қуанышұлының іскерлігі мен 
біліктілігі  жоғары бағаланып, депо директо-
рының орынбасары болып тағайындалады. 
Білімі мен тәжірибесін тепловоздарды талапқа 
сай жөндеуді қамтамасыз етуге жұмсаған ол 
талай өнертапқыштық ұсыныстардың авторы.   

Теміржол көлігін реформалау процесіне 
байланысты 1998 жылы Сексеуіл локомотив 
депосы қайта ұйымдастырылып, кейіпкеріміз  
директордың жөндеу жөніндегі орынбасары 
қызметінен «Тербенбес» ЖШС директоры 
қызметіне тағайындалады. 2009 жылы ме-
кеменің атауы өзгеріп, «Қамқор Локомотив» 
ЖШС-нің «Сексеуіл локомотив жөндеу депосы» 
филиалы болып қайта құрылды. М.Кеулімжаев 
осы жаңадан құрылған мекеменің басшысы 
ретінде оның дамуына зор үлес қосып, жаңа 
заман талабына сай жұмыс жүргізе білген 

 АЛҒЫС  ПЕН  ҚҰРМЕТКЕ  ИЕ
Қызылордалықтар теміржол саласының үздік 
маманы және  білікті басшы бола білген Мұх-
тар Кеулімжаевты зейнетке шығарып салды. 
Өмірінің 44 жылын аймақ теміржолының 
дамуына арнаған сала саңлағы әсіресе локо-
мотив шаруашылығы еңбеккерлері арасында 
үлкен бедел мен құрметке ие.

Весь апрель готовься к состязаниям – под таким 
девизом пройдет второй месяц весны у павлодарских 
железнодорожников. На минувшей неделе прошли 
соревнования по гиревому спорту, армрестлингу и 
арқан тарту. Первое место по гиревому спорту занял 
Ерболат Нурбаев (ЭЧ-13), второе – Даулет Есентаев 
(ВЧД-16) и третье место завоевал работник ВЧД-16 
Калел Диас. По армрестлингу среди мужчин весом 
более 80 килограммов лучшим стал Ерболат Нуртаев 
(ЭЧ-13), второе место занял Калел Диас (ВЧД-16) и 
третье – у Дастана Егинбаева (ВЧД-16). В категории 
армрестлинг среди мужчин менее 80 килограммов 
стал победителем Сержан Сатаров (ВЧД-16). По 
перетягиванию каната лучшими из лучших стала 
команда станции Павлодар, второе место – у коман-
ды ВЧД-16 (Павлодар) и тройку лидеров замкнула 
сборная ЛВЧДРУ-18.

– С началом весны активизировалась и спортивная 
жизнь стальной магистрали Павлодарского региона. 

Осыған орай байтақ желі бой-
ындағы барлық теміржолшылар 
қауымы жаппай тазалық шарала-
рын қолға алды. Әсіресе теміржол 
вокзалдары мен елді мекен ішіндегі 
желінің қос қапталы баса назарға 
алынуда. Бұл жұмыстардың бәрі 
жылда жүргізілгенімен биылғы 
жылы Аягөз, Семей және Өскемен 
вокзалдарының жөндеуден өтуімен 
қоса атқарылып, бөлімшеге қарас- 
ты нысандар аумағы толықтай 
абаттандырылатын болады.

– Биылғы жазда Ұлы Абайдың 
180 жылдық мерейтойына орай 
үлкен шара өтеді. Президентіміз 
айтқандай, бұл мерейтойды лай-
ықты деңгейде атап өтуіміз керек. 
Ал қаланың тазалығы вокзалдан 

АБАТТАНДЫРУ  АЙЛЫҒЫ  БАСТАЛДЫ
Ел шығысындағы теміржолшылар «Таза 
Қазақстан» бағдарламасы аясында екі 
айлық тазалық маусымын бастады. 
Жалпыөңірлік сенбілік бір реттік акция 
емес, жыл бойы жалғасатын болады. 

Данияр Баймағұлов.
Биылғы жылы абаттандыру мен 

көгалдандыруға ерекше көңіл 
бөлінбек. Аймақ бойынша бар-
лығы 77 мың түп ағаш отырғызу 
міндеттеліп отыр. Оның сыртында 
жарықтандыру жұмыстары да 
қолға алынатын болады. Желі 
бойындағы тазалық шаралары 
арнайы комиссияның қарауынан 
өтетін болады. Бөлімшеге қарасты 
бірқатар деполар мен станциялар 
аймақ көлемінде өткізілетін та-
залық байқауына қатысуға ниет 
білдіріп отыр. 

– Бөлімше бойынша басталған 
тазалық айлығына біз де бір кісідей 
үн қосудамыз. Вокзал маңайын 
тазартып, абаттандыру жұмыста-
рынан соң ағаш егуді бастаймыз. 
Мәслихат депутаты ретінде де бұл 
мәселе басты назарымда тұр, – 
дейді Жаңғызтөбе станциясының 
бастығы Азамат Нұрғалиев.

Қуаныш ҚОЖАЕВ, Семей
Суретті түсірген автор

Большая часть лекций, приуро-
ченных к дате окончания Сталин-
градской битвы, ближним тылом 
которой был Уральск, прошла в 
конце января – начале февраля. 
Начало положили работники АУР 
филиала ТОО «КТЖ – Грузовые 
перевозки» – «Актобинское отделе-
ние ГП» по Уральскому региону. К 
ним присоединились коллективы 
других подразделений. А встречи со 
школьниками начались со старше-
классников одной из лучших школ 
города – областного лицея № 11 
для одаренных детей им. Сакена 
Сейфуллина. 

Лекции о Сталинградской битве 
и об участии в ней уральских же-
лезнодорожников подготовлены 
тружеником тыла, Почетным же-
лезнодорожником, ветераном труда 
Михаилом Надточим, которые он 
читает лично. 

– 16 октября 1942 года Уральск 
был включен во фронтовую зону. 
Работники железной дороги обеспе-
чивали всем необходимым войска 
Красной Армии, участвующие в 
Сталинградской битве. На станциях 
Сайхин, Жанибек и Шунгай (ныне 
они относятся к РЖД) формирова-
лись фронты, дивизии отправля-
лись по железной дороге к Волге. 

Фашистские самолеты регулярно 
бомбили эти станции, так что же-
лезнодорожные работники жили 
в землянках, которые выкапывали 
в степи. За время бомбежек погиб-
ли тысячи мирных жителей. Есть 
статистические данные: только за 
сентябрь 1942 года на станциях 
Сайхин и Шунгай было соверше-
но 22 групповых и 12 одиночных 
налетов, сброшено 538 авиабомб. 
Самолеты охотились за поездами, 
расстреливали их из пулеметов. 
Железнодорожники защищались – 
на вагонах устанавливали ракетные 
орудия, из которых сбивали самолеты. 
Труд железнодорожников с полным 
правом можно было назвать ратным, 
однако в те суровые годы они не 
считались участниками войны, так 
как не числились в рядах Красной 
Армии. С июля по декабрь 1942 года 
в результате налетов было повреж-
дено более 100 паровозов, погибли                                                                     
1 393 и ранено 1 800 железнодорож-
ников. Однако за всю войну запад-
ноказахстанские железнодорожники 
не допустили ни одной аварии или 
задержки поезда. С 1 по 19 ноября 
1942 года на Сталинградский фронт 
было переправлено 160 тысяч сол-
дат, 10 тысяч лошадей, 430 танков, 
600 орудий, 14 тысяч автомашин, 

– рассказывает Михаил Тихонович, 
параллельно указывая на экспонаты 
по теме – макеты паровозов, вагонов, 
фотографии военных лет, боевые на-
грады железнодорожников, осколки 
авиационных бомб и снарядов…

– На перекидных стендах музея 
собраны фотографии практически 
всех сотрудников Уральского отде-
ления железной дороги. Вглядитесь 
в их лица. Эти пожилые женщины в 
молодости расчищали пути от снега 
и восстанавливали после налетов, 
выживали в бомбежках, стояли 
под дождем и на морозе, провожая 
и встречая фронтовые поезда. Эти 
ветераны с фото 70-80-х годов достав-
ляли грузы в пекло сталинградских 
боев, отстреливались от фашистских 
самолетов, – добавляет менеджер 
музея Гульбарши Мангитаева. 

Посетители музея после этих 
лекций признаются, что чувству-
ют причастность к подвигу своих 
предшественников, приходит по-
нимание, сколько было 80 лет назад 
вложено сил в борьбу с фашизмом, 
не жалея здоровья и самой жизни 
ради спасения Родины. Лекции на 
тему 80-летия Победы читаются 
еженедельно.

Марьяна ПЕРВУШИНА, Уральск
Фото автора 

НАВСТРЕЧУ  80-ЛЕТИЮ  ПОБЕДЫ

В музее железнодорожников в 
Уральске стартовал цикл лекций, 
посвященных вкладу казах-
станских железнодорожников 
в Победу над фашизмом в Вели-
кой Отечественной войне. Для 
уральских железнодорожников 
этот праздник со слезами на 
глазах особенно дорог, ведь 
Уральск был ближним тылом 
Сталинградского фронта и един-
ственным городом в Казахстане, 
включенным во фронтовую зону.

білікті басшы ретінде танылған жан. На-
рықтық қатынастар заңына сай құрылған 
мекеме бәсекелестікте өз орнын тауып, талай 
белестерді бағындырды.  

– Бүгін зейнетке шығып жатқан Мұхтар 
Кеулімжаевтың артында атқарған жұмысы 
мен жеткен жетістіктері туралы көптеген 
естеліктер мен жақсы пікірлер қалды. Ол тек 
жұмысқа деген жауапкершілігі мен адалдығы 
үшін ғана емес, өзіне сеніп тапсырылған 
әрбір іске байсалды бастамасы мен байыпты 
көзқарасымен, жоғары деңгейде ұйымдасты-
рушылық қабілетімен ерекшеленген басшы 
болды. Ол басқарған мекеме соңғы жиырма 
жылдықта талай белестерден өтіп, үздік нәти-
желерге қол жеткізді. Оның адамдармен, қол 
астындағылармен қарым-қатынасы әрдайым 
ізгілік пен адамгершілікке негізделген, ол 
жұмысшыларға сенім артып, олардың кәсіби 
тұрғыдан өсіп, дамуына жағдай жасағанды 
жақсы көретін. Мұхтар Кеулімжаевты құр-
метпен зейнет демалысына шығарып салу 
арқылы біз оған деген  шынайы алғысымыз 
бен құрметімізді жеткізіп, оның ерен еңбегін 
бағалаудың белгісі дер едім. Теміржолшылар, 
мекеме ұжымы атынан Мұхтар Қуанышұлына 
ұзақ өмір, мықты денсаулық тілеп, өмірдің 
жаңа белесіне жасаған қадамыңыз сәтті бо-
лып, алға қойған барлық мақсаттарыңызға 
қол жеткізіңіз деп тілек білдіреміз, – деп 
лебіз білдірді ұжымдастар атынан аға шебер 
Серік Басбақбаев.

 Мұхтар Кеулімжаев ҚР Көлік және ком-
муникация министрлігінің Алғыс хатымен, 
Құрмет грамотасымен, «Үздік басшы», «Адал 
еңбегі үшін» кеуде белгілерімен және «Құр-
метті теміржолшы» атағымен марапатталған. 

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,  Қызылорда   
Суретті түсірген автор

ПОДГОТОВКА  К  СПАРТАКИАДЕ 
В Павлодаре прошли соревнования по трем видам спорта: арм-
рестлинг, гиревой спорт и арқан тарту. Это был отборочный тур 
на летнюю спартакиаду, которая пройдет в Боровом. 

Это как отдельные мероприятия, так и отборочные 
турниры, победители которых поедут на летнюю 
спартакиаду, – говорит инструктор-организатор по 
спорту Павлодарского филиала ОО «Казпрофтранс» 
Наталья Мартынова. – Несмотря на то что многие 
держат пост, соревнования прошли на отлично, 
никто не хотел сдаваться. Все шли до победного! 

Айдана ЕРТАЙ, Павлодар
Фото автора

                     

Девочка трудится над своим де-
тищем уже полтора года и добилась 
больших результатов.

– Данный проект разработан 
с целью создания благоприят-
ных условий для пассажиров и 
сокращения времени ожидания 
общественного транспорта, – 
рассказала руководитель, учитель 
информатики Асель Габдуллина.

По словам школьницы, изначаль-
но она изучала опыт установки 
подобных остановок в других 
странах. Оказалось, что такие 
проекты есть в США, Нидерлан-
дах. Далее осталось адаптировать 
такую конструкцию к нашим 
погодным условиям.

– Внутри остановки будут сен-
сорная карта маршрута автобусов, 
датчики GPS для отслеживания 
автобусов, онлайн-книги, чтобы 

ПОДДЕРЖАЛИ   ЮНОГО  НОВАТОРА
Акмолинский филиал ОО «Казпрофтранс» оказал 
поддержку ученице  10-го класса школы-лицея 
города Щучинска Сулухан Амангельды, которая 
работает над проектом «умной остановки». 

максимально использовать время 
ожидания, кофемашина, розетки 
для зарядки телефона, видеокамеры 
и кондиционер с автоматическим 
подключением. Все это окажет 
огромную помощь и малому биз-
несу, – добавила Сулухан.

С этим проектом девушка при-
няла участие в конкурсе научных 

проектов, где жюри высоко оце-
нило ее работу и отметило его 
полезность.

– В текущем году в Щучинске 
начнется реализация проекта. Мы 
надеемся, что это сделает время 
ожидания автобусов для жителей 
более комфортным, – рассказали 
в администрации школы.

К слову, проект также учитывает 
потребности людей с ограни-
ченными возможностями, что 
свидетельствует о его социальной 
значимости.  Так, Акмолинский 
филиал ОО «Казпрофтранс», узнав 
о данном проекте, не остался в сто-
роне  и оказал благотворительную 
помощь – для поездки Сулухан в 
город Актобе на презентацию своей 
разработки «умной остановки» об-
щественного транспорта. К слову, 
оба родителя Сулухан являются 
работниками железнодорожного 
предприятия – Курорт-Боровской 
дистанции сигнализации и связи. 

Асель ШАЙХЫНОВА
Фото автора

басталатыны анық. Бұл ретте 
бізге жүктелген жауапкершілік 
те ауқымды. Семейге келетін қо-
нақтарға көркем де таза қаламызды 
ұялмай көрсете алуымыз керек. Осы 
орайда өткен сенбі желі бойында 
сенбілік шаралары басталып кетті. 
Маусым айына дейін жоспарлы 
жұмыстарды толық жүзеге асыруға 
тиіспіз, – дейді бұл орайда НЖС-6 
бөлімшесі кадр бөлімінің бастығы 

ҚТЖ кәсіподақтары құрылымдық 
бөлімшелермен бірге бұл күннің 
маңызы туралы ақпараттар беріп, 
насихат жұмыстарын жүргізеді. 
Сол арқылы қызметкерлерді са-
лауатты өмір салтын сақтауға 
шақырады.  ҚТЖ бас ғимараты-
ның фойесінде шағын медици-
налық пункт ұйымдастырылып, 
мамандар теміржолшылардың 
қан қысымын, сатурациясын 
өлшеді, қан құрамындағы глюко-
за, холестерин мөлшерін, жүрек 
жұмысын анықтады. Бұған қоса 
теміржолшылардың балалары 
арасында осы тақырыпқа байла-
нысты сурет байқауы өткізілді. 

Қызметкерлерге денсаулықты 
күтуге қатысты ДДҰ ұсынымдары 
айтылды. Бұл ұсынымдарда ден-
саулықтың басты кепілі – белсенді 
қимыл-қозғалыс екені жеткізілді. 
Себебі қимыл-қозғалыстың аз-
дығы обыр, диабет, жүрек дерті 
сияқты ауруларды асқындырады. 
Жаһандық өлім-жітімнің ең бас- 
ты себебі де осы – аз қимылдау. 
Сондықтан адам күніне кез кел-
ген қозғалысты жасап, көбірек 
жүріп, биге қатысып, спортпен 
айналысқаны жөн.   

– ҚТЖ қашан да салауатты 
өмір салтын сақтау ұстанымын 
насихаттайды. Соған бағытталған 

іс-шаралар өте көп өтеді. Бүгін 
де міне аздап дене қимылын 
жасап, қолымызға денсаулық 
туралы плакат ұстап, әріптес- 
теріміздің назарын осы күнге 
аударуға тырыстық. Сонымен 
қатар денсаулыққа пайдасы зор 
болғандықтан бір кәрзеңке көк 
алма таратылды. Бүгін донор 
күні, сондықтан науқастарға 
керегі болар деп қан тапсырып 
жатырмыз, – дейді Магистральдық 
желі дирекциясының қызметкері 
Дана Бигалимова. 

Райхан РАХМЕТОВА 
Суретті түсірген 

Александр ЖАБЧУК 

ДЕНСАУЛЫҚ   КҮНІ  АЯСЫНДА
Биыл 77 жыл – 7 сәуірде  ДДҰ 
Бүкіләлемдік Денсаулық 
күнін атап өтеді. Даталы 
күнге орай Магистральдық 
желі дирекциясында    «Қаз-
көліккәсіп» ҚБ ұйымдасты-
руымен флешмоб пен донор 
күні ұйымдастырылды. 


